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Verslag van het Koepeloverleg ONG, VvBL, OVS en gemeente De Fryske Marren  
 
Datum : 14 december 2022 
Tijdstip : 16:00 uur 
   
Aanwezig : Tjitze Bouma en Sonja Hylkema namens Ondernemersnetwerk Gaasterland (ONG,)  

Jos Jellesma namens Vereniging van Bedrijven Lemmer e.o.(VvBL) 
Jan Bijlholt en Grietje vd Reijnst namens Ondernemers Vereniging Skarsterlân (OVS)  , 
Lourens Bergsma, Remboud van Iddekinge en Dick Schuurman namens gemeente De 
Fryske Marren  
 
Afwezig: Agnes Daan 

 

1. Opening 

Remboud opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

 

2. Verslag 19 september 2022 

Het verslag wordt vastgesteld. N.a.v. punt 5. De familie Brouwer uit Rijs wordt de nieuwe exploitant 
van de camping in Lemmer. 

  

3. Wat speelt er binnen de ondernemersverenigingen 

Terugkoppeling bijeenkomsten Bas Doets bij ONG en OVS. 
ONG, tegenvallende opkomst. 
OVS, hadden ook een wat grotere opkomst verwacht. Wel goed om de uitkomsten te bespreken en 
kennis te nemen van de gevolgen hiervan. Veel positieve reacties van de mensen die er wel waren. 
VvBL moet nog, wordt aan de ALV van 29 maart gekoppeld. 

 

4. De Fryske Marren 

a. De rol van Ynbusiness 
Ynbusiness is het Friese loket voor de MKB’er. Dit is een initiatief van de provincie Fryslân. Hier kan 
de ondernemer in principe alle vragen kwijt waarbij het eerste consult gratis is en daarna brengt 
Ynbusiness je in contact met een deskundige. Sinds kort hebben ze ook energie specialisten. DFM 
gaat hier een stukje over op hun website plaatsen. 
 

b. Huisvesting internationale werknemers 
Actueel onderwerp wat ook in onze gemeente speelt. Het blijkt dat er nog steeds te weinig goede 
huisvesting is voor de buitenlandse werknemers. Twee jaar geleden is hier al een eerste aanzet 
voor gemaakt d.m.v. overleg / oplossing. Toen was er geen politieke bereidheid om er wat mee te 
doen. Nu is er vanuit de coalitie gesteld dat we er wat van moeten vinden. Dit vraagt een nieuwe 
inventarisatieronde waarbij de VNG ons zal begeleiden.  
 

c. Nieuw veiligheidsplan 
De gemeente stelt eens in de 2-3 jaar een nieuw veiligheidsplan vast. In het nieuwe plan zal 
aandacht zijn voor de veiligheid op bedrijventerreinen (Keurmerk Veilig Ondernemen). Dit vraagt 
organisatiegraad op de terreinen. Ook zal er aandacht zijn voor ondermijning en cybercriminaliteit.  

 
d. Novex-puzzel 

Het rijk neemt de regie in de ruimtelijke ordening en vraagt de provincie in het kader van het 
rijksprogramma NOVEX (Nationale Omgevingsvisie Extra) van mei 2022 om in 2023 de ruimtelijke 
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puzzel te leggen. In deze puzzel dienen alle urgente opgaven (klimaat, energie, natuur/ 
biodiversiteit, landbouw, woningbouw, bedrijvigheid, netwerken, recreatie) een plek in de ruimte 
te krijgen. Ook de ruimtelijke consequenties van het Frysk Programma Landelijk Gebied (FPLG), het 
Ontwikkelperspectief voor het NOVEX-gebied Lelylijn, de Blauwe Omgevingsvisie (opgenomen in de 
Blauwe Drager) en van de Rijksbrief Water en bodem sturend, worden hierin verwerkt. De 
provincie moet uiterlijk 1-7-2023 (mogelijk later) een contour van een puzzel bij het rijk indienen. 
Het ruimtelijk voorstel van de provincie geeft inzicht in wat er concreet ruimtelijk mogelijk is m.b.v. 
kaartbeelden en toelichtende tekst. Voor de periode tot 2030 gaat het om concrete oplossingen 
voor de opgaven in het startpakket; voor de periode tot 2050 gaat het om oplossingsrichtingen met 
meer bandbreedte. Op basis hiervan maakt de provincie vervolgens in oktober 2023 (mogelijk 
later) bestuurlijke afspraken met het rijk over de ruimtelijke inpassing van de opgaven en wat nodig 
is voor de uitvoering daarvan. Voor het leggen van de ruimtelijke NOVEX-puzzel is een intensieve 
samenwerking nodig tussen provincie, gemeenten, waterschap en rijk. Voor het NOVEX-gebied 
Lelylijn stellen de provincie en de betrokken Friese gemeenten de komende maanden een 
Ontwikkelperspectief op, als onderdeel van het MIRT-onderzoek Lelylijn. Hiervoor is inmiddels een 
projectorganisatie opgezet. Het Ontwikkelperspectief voor het NOVEX-gebied Lelylijn is een 
belangrijke bouwsteen voor het ruimtelijke voorstel van de provincie, en zal onderdeel worden van 
de NOVEX-puzzel. 

 

5. Ontwikkelen nieuw Sociaal Economisch Beleid 

Proces (zie bijgevoegde memo) 
 

 Begeleidingsgroep vanuit ondernemersverenigingen 
Namen en rugnummers zijn inmiddels bekend. Wat wordt er van de deelnemers verwacht? Op 
basis van het huidige proces worden er drie bijeenkomsten gepland. Uit de evaluatie is naar voren 
gekomen dat de gemeente meer de regierol op zou pakken met een hele duidelijke inbreng en 
terugkoppeling van de ondernemersverenigingen. In januari zal de eerste bijeenkomst 
plaatsvinden. 

 
 

6. Uitgiftebeleid bedrijventerreinen n.a.v. Didam-arrest 

Conclusie is dat de gemeente niet meer 1 op 1 grond aan een belangstellende mag verkopen. Alle 
belangstellenden moeten de mogelijkheid hebben om mee te dingen. Hiervoor stelt de gemeente 
een uitgiftebeleid op. Op basis hiervan zal de grond aan een belangstellende worden toebedeeld. 
Vanuit de vergadering wordt de suggestie gedaan om bij punt II nog toe te voegen het recht van 
eerste koop van de huurder. 

 

7. Uit de regio 

Zijn er zaken die vanuit de ondernemersvereniging besproken moeten worden.  
ONG; twee mutaties binnen het bestuur. 
VvBL; hebben we hier ook Natura 2000 gebieden? Voor zover bekend niet, mits een klein stukje 

rondom de Fluessen. 
DFM: Brief jaarwisseling naar de ondernemersverenigingen verstuurd (zie bijlage) 

8. Nieuwe vergaderdatum 

De volgende vergadering staat gepland voor 13 maart om 16.00 uur. 

9. Sluiting 

De voorzitter sluit om 17.45 uur de vergadering.  

 
 


